

TALSMANDENS GRUPPE
SPRECHERGRUPPE
SPOKESMAN'S GROUP
GROUPE DU PORTE-PAROLE
GRUPPO DEL PORTAVOCE
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

**INFORMATION
INFORMATISCHE AUFZEICHNUNG
INFORMATION MEMO**

**NOTE D'INFORMATION
NOTA D'INFORMAZIONE
TER DOCUMENTIE**

Brussels, May 1981

APPROVAL OF APPLICATIONS TO THE EUROPEAN SOCIAL FUND : FIRST TRANCHE FOR 1981

The Commission has approved financing for the first batch of applications for assistance from the European Social Fund for 1981.

The total of non-repayable assistance provided in this first Social Fund tranche this year is approximately 377 MECU. The total Social Fund budget for 1981 provides for expenditure of 963 MECU. Further Social Fund assistance will be announced during the 3rd quarter 1981. The final breakdown of the 1981 credits as between the different Member States and different categories of support must thus await this latter date. As a result, the table (see overleaf) which outlines details of Social Fund assistance in the framework of its first tranche for 1981 does not enable conclusions to be drawn as to the overall breakdown of the Fund for the year as a whole.

Of the total covered by the first tranche around 256 MECU are allotted to regional operations. Other beneficiaries are as follows : young people (63.4 MECU for training, 9.6 MECU for employment assistance); operations in the area of technical progress (19.2 MECU); the handicapped (26.3 MECU); and pilot projects (1.8 MECU).

Meanwhile, applications received from Greece cannot yet be committed pending the approval by the Council of the Commission's proposal concerning operations qualifying for a higher rate of intervention by the European Social Fund. Such commitments will be made when the decision of the Council is known.

./.

Member State	Mio ECU	% *)
Belgium	5.31	1.41
Denmark	11.18	2.96
France	54.97	14.57
Germany	12.27	3.25
Greece	-	-
Ireland	89.22	23.64
Italy	123.05	32.61
Luxembourg	-	-
Netherlands	6.80	1.80
United Kingdom	74.55	19.76
Total	377.35	100.00

*) The percentages for the year 1981 will change significantly when the 2nd series 1981 is included.

ECU rate March 1981

1 ECU = BFR & FLux 41.6579, DM 2.54518, HFL 2.81827, UKL 0.543649,
DKR 7.96329, FF 5.98548, LIT 1226.44, IRL 0.694193,
DRA 61.399



**INFORMATION · INFORMATORISCHE AUFZEICHNUNG
ΠΛΗΡΟΦΟΡΙΑΚΟ ΣΗΜΕΙΩΜΑ · NOTA D'INFORMAZIONE · TER DOCUMENTATIE**

· NOTE D'INFORMATION

Bruxelles, mai 1981

APPROBATION DES DEMANDES D'AIDE AU FONDS SOCIAL - PREMIERE TRANCHE 1981

La Commission a approuvé le financement de la première tranche de demandes d'aide au Fonds Social européen pour 1981.

Les aides non-remboursables du Fonds Social au titre de cette première tranche se montent à environ 377 MioECU. Le budget du Fonds Social 1981 prévoit un engagement total des crédits de 963 MioECU. D'autres aides provenant du Fonds Social seront annoncées pendant le 3ème trimestre 1981. Le résultat final de la répartition des crédits à accorder en 1981 aux pays membres dans les différents domaines ne sera donc pas établi avant cette date. Par conséquent, le tableau annexé à cette note et qui reprend les détails des aides du Fonds Social pour la première tranche 1981 ne permet pas de tirer des conclusions quant aux allocations totales du Fonds Social.

Du montant total de cette première tranche, environ 257 MioECU seront affectés aux programmes régionaux. Les autres postes bénéficiaires sont : les jeunes (63,4 MioECU d'aide à la formation, 9,6 MioECU d'aide à l'emploi); des programmes dans le domaine du progrès technique (19,2 MioECU), les handicapés (26,3 MioECU); et les expériences pilotes (1,8 MioECU).

En ce qui concerne la Grèce, les demandes de concours ne peuvent être engagées, souligne la Commission, avant que le Conseil n'ait décidé, sur proposition de la Commission, du régime encadrant les opérations qui bénéficient d'un taux d'intervention majoré du Fonds Social. Cependant, les demandes de concours grecques pourront être agréées dès que la décision du Conseil sera connue.

./.

Etat membre	Mio ECU	% *)
Belgique	5.31	1.41
Danemark	11.18	2.96
France	54.97	14.57
Allemagne	12.27	3.25
Grèce	-	-
Irlande	89.22	23.64
Italie	123.05	32.61
Luxembourg	-	-
Pays-Bas	6.80	1.80
Royaume-Uni	74.55	19.76
Total	377.35	100.00

*) Les pourcentages pour l'ensemble de l'année 1981 changeront de façon importante après adoption de la 2ème série 1981.

ECU taux mars 1981

1 ECU = BFR & FLux 41,6579, DM 2,54518, HFL 2,81827, UKL 0,543649,
 DKR 7,96329, FF 5,98548, LIT 1226,44, IRL 0,694193,
 DRA 61,399